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Ny asfaltlegger
til leggeiag 1

1 mai fikk material-/

asfaltseksjonen ny
utiegger med forer-
hus, av fabrikat

Demag type DF 110 P.
Prisen for den nye ut-
leggeren er 2,5 mill,
kroner.
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Nye ferjer til fylket
Dette er den nye ferjetypen
som skal settes inn i de to

sambandene som er ute pa el-
ler skal ut pa anbud, 0rsnes-
Magerholm pa RV 60 og
Hareid-Sulasundet pa RV 61.
Betegnelsen SKS-ferjer star
for standardferjer for korte
samband. SKS-ferjene bar
mellom annet ikke henge-
dekk, men faste ramper pa si-
dene. Ferjene bar beller ikke
samme passasjerbekvemme-
ligbeter som de ferjene som i dag trafikkerer i disse
sambandene. Kort og godt dreier det seg om effektive
trafikkmaskiner som vil bli a se i disse to riksvegferje-
sambandene. SKS-ferjer nyttes i flere samband i
Rogaland.

Trafikkfarlig parkering
Dette bildet, som vi en dag sa pa pulten var, tar vi med
for a understreke at det kan vaere lurt a tenke seg litt
om for du i all travelbet parkerer for et nodvendig
oppdrag eller for et raskt aerend. Den som er godt
kjent i fylket, vil med en gang oppdage at denne store
varetransporten bar parkert godt ut i et av de mer tra-
fikkerte vegkryss pa Nordmore, E 39/RV 65, Betna-krys-
set i Halsa kommune. Ytterligere kommentar skulle
vaere unodvendig!
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Leskur til sa mangt
Leskurene kan nyttes til sa mangt. Vi er vel kjent med
de mange stormende bekjennelsene om evig kjaerlig-
bet og troskap, og sa videre, som fra tid til annen blir
aviagt under tak en sommerkveld. Vi vet og at leskure
ne nyttes som overnattingssted nar bjemturen en sen
lordag kveld eller tidlig sondag morgen kan bli lang og
strevsom. Men det er forste gang vi oppdager at leskur
ogsa kan nyttes som lave. Dette eksemplet kom vi for-
resten over sist sommer pa RV 63, noen kilometer fra
Geiranger.

Veiferdstiitak for
tunneiarbeiderne
Na bar arbeiderne pa Stordalstunnelen fatt nytt inn-
bold 1 de lange kveldene pa brakka. Som et etterleng-
tet tiltak fikk de i var installert utstyr for bruk til stein-
sliping. Egil Jensen fra firmaet Steinbaugen & Co in-
struerte i dette bandverket som forvandler «grastein»
til de vakreste smykker. Pa bildet ser vi f.v. Martin
Myrvang, Erling Pilskog og Magne Heggem i prat med
Egil Jensen.
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HMS til beste for ess aile!

Systematisk arbeid med Flelse Miljo og Sikkerhet er eit positivt tiltak og vil
vera med pa a gje oss alle ein trygg og god arbeidsplass. Det blir nok ikkje
alltid opplevd slik, sa det er viktig at leiarane trekkjer med seg sine medar-
beidarar pa ein konstruktiv mate i FIMS arbeidet. Malet er at FIMS skal bli
ein naturleg del av var kvardag. Var internkontroll er bygd opp for at vi kan
etterleve del krav som lov og forskrift stiller til oss.

Det som kan vere litt nytt og uvant for oss er krav til dokumentasjon.
Det vil seia at vi pa ein systematisk mate skal ta vare pa, og lage eigen,
skriftleg dokumentasjon. Dette for at vi pa forlangande fra tilsynsmyndig-
heit eller ved intern revisjon skal kunne vise at vi er i takt med dei krav som
lovverket stiller til oss.

Nokre sentrale omrader i HMS arbeidet;

Vernerunde er ei kartlegging av eigen arbeids
plass. Lokal leiing skal saman med dei tilsette og
verneombod vurdere rutinar og tilhove ved ar-
beidsplassen. Oppdagar ein uheldige forhold ma
ein bli samd om tiltak for a rette opp dette for a
fa ein tryggare arbeidsplass.
Bedriftshelsetenesta (BHT) blir i hovudsak
kjopt fra fleire fellesordningar. Arbeidsmetodar
og tilbod vil nok variere. Dette er noko mange av
oss med rette er opptekne av, men enkelte er mis-
nogd. Det er viktig at vi engasjerer oss lokalt. Pa
det arlege mote ma vi bestille tenester som BFIT
skal hjeipe oss med.
Risikoanalyse er ei vurdering av krevjande og
farleg arbeid. Vurderinga kan gjerast av leiinga saman med dei som skal
gjera arbeidet, eller ein kan nytte andre fagpersonar. Verneombod/hovud-
verneombod ma takast med pa rad. Motereferat eller rapportar er viktig
dokumentasjon.
Sikkerhetskort er nodvendig for alle som skal inn pa vare arbeidsplassar.
Kurs for nytilsette/innleidde skal haldast etter behov.
HMS intern revisjon er ein aktivitet der ei oppnemnd revisjonsgruppe be-
soker tilfeldige arbeidsplassar for a kontrollere FIMS om arbeidet er i sam-
svar med vir internkontroll. Foremalet med revisjon er at vi i fellesskap skal
bli flinkare med FIMS arbeidet.

Sjukefravaeret er i fokus avdi vi er opptekne av at arbeidsforholda skal
vere slik at vi gler oss til a ga pa jobb. Dei fysiske arbeidsforholda har vore i
fokus over lang tid, og verneutstyr av god kvalitet er tilgjengeleg. Pa det
mellommenneskelege omradet kan vi etter mi meining bli flinkare. Vi ma
laere oss a ta tak i gryande konflikter og mobbing for a hindre at dette ut-
vikiar seg.
Leiinga pa alle niva har eit spesielt ansvar for FIMS. Dette vert synleggjort
nar FIMS aktivitetar blir etterspurt.

Utfordringa framover blir:
Kva kan du gjera med for a skape eit trygt og godt arbeidsmiljo pa min ar
beidsplass.

■'z ^

Knut Stokkeland - verneleiar
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400 kilo dynamitt gjorde susen eg smelt inne i berget langs riksveg 650
sorgde for gjennomslaget i Stordals- og rysta bebuarane langs Storfjorden.
tunnelen pa seinsommaren. Gjennom- Men det vil ga ytterlegare eit ar for
slagsalva var den siste av 718 salver Stordalstunnelen er open for fri ferd-
som det siste aret med jamne bar sel.

¥

M

Tekst: Wiggo Kanck Foto: Bjern Steinar Skarbe

Og karane pa r0ysa var tru mot alle gode vegvesentra-
disjonar. Det vanka ein liten, liten ein til bade roysa og
kvar einskild arbeidar. Det sorgde anieggsleiar Kristen
Leganger for.

- Jo da, eit tunnelgjennomslag er ein milepael for
alle. Det ma vi markere, og det gjer vi med a «skjenke»
r0ysa, medan vi andre savidt for smake litt pa tunga,
kunne anieggsleiaren fortelje etter gjennomslaget.

Strekninga mellom Seljeneset og Dyrkorn pa riksveg
650 er ei av dei mange vegstrekningane i More og
Romsdal som er utsett for steinsprang og isnedfall.
Samstundes er vegen smal og svinget. Rassikring av
denne riksvegstrekninga bar vore ein prioritert oppga-
ve for bade politikarar og naeringsliv i kommunen.
Ordforer Olav Brantland lot da heller ikkje hove ga fra
seg til a poengtere sterkt rassikringsarbeidet for ban
fekk aera av a fyre los den siste salva.

- Du kan seie at salva markerte ein seig politisk

Det smalt godt! Til gjennomslagssalva
gjekk det med 400 kilo sprengstoff.

4 veg og virke 4/97 #
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Mange skuelystne hadde mott fram.

Anieggsleiar Kristen Leganger fulgde tradisjonen og «skjenka» roysa.. ..medan det vart ein liten, liten ein pa arbeidarane.

ii - '<K„ -I / \ ■ ■ ■

kamp og mykje hardt arbeid. Stordalstunnelen vil vere,
nar den er ferdig neste ar, eit resultat av framifra dug-
nadsinnsats fra mange kantar, meinte Stordalsord-
foraren.

I  hovudsak vert arbeidet med Stordalstunnelen
gjort i eigenregi. Tunneldrivinga vart utfort pa ein
stuff, 1 eitsamarbeid mellom vegvesen-naboane i More
og Romsdal og Sogn og Fjordane. 200 600 kubikkmeter
fast fjell er sprengt ut. Det er gatt med meir enn 400
tonn sprengstoff. Tunnelkostnadane for ferdig tunnel
vil verte pa 85,5 mill, kroner medan dei samla kostna-
dane for aniegget ligg pa 117 mill, kroner.

Stordalstunnelen vert ferdig 3,5 km, medan heile
aniegget vert 600 meter lengre, i alt 4,1 km. Tunnelen
far ein breidde pa 6,5 meter og ein storste tillate hog-
de pa 4,5 meter. Fartsgrensa vert sett til 80 km.

Det er venta at tunnelen vert ferdig i juni neste ar.

Oppryddingsarbeidet i gong berre minuttar
etter smellen og «festen» pS rpysa.

veg og virke 4/97 5
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Med alle sine lungers kraft og med et snev av aldri sa lite fordoms stolthet
ropte den pensjonerte skytebasen Leif Brandii; «Varsko heeer. Fyyyyr heeer»,
sa det Ijomet mellom fjellene innerst i Sunndaisfjorden. Det gjorde ban akku-
rat som i gamie dager, f0r ban sammen med sine tidiigere arbeidskamerater
Leif og Anders Svensii og pensjonert bussjafer Magnar Merringdal fikk seren
av a fyre av den forste salva pa Oksendalstunnelen.

Tekst; Wiggo Kanck Foto: Reidun Nordii

Den f0rste salva pa forskjaeringa til
Oksendalstunnelen gikk som for-
ventet og til stor applaus fra de
mange fremmotte. Salva markerte
samtidig anieggsstart pa tunnelen
som vil eliminere et av de darligste
partiene pa riksveg 62, og dermed
legge til rette for et trafikksikkert
vegnett pa strekninga mellom

Oksendal og Sunndalsora. Oksen
dalstunnelen er et av flere rassi-

krinsgprosjekt i More og Romsdal.
- Selv om vi ikke har opplevd

store rasulykker pa strekninga, har
stadige nedfall av stein og pa vin-
ters tid is, fort til framkommelig-
hetsproblemer og gitt brukerne en
folelse av usikkerhet. Muligheten
for storre ras med dramatiske kon-

sekvenser har i mange ar skapt

utrygghetsfolelse, spesielt hos de
trafikanter som daglig benytter
strekninga til skoleskyss og arbeids-
kjoring, sa tunnelforkjemper Per
Steinar Husby etter den historiske
salva.

- Det smalt godt! Skytebas Olav
Rasdal hadde ladet riktig. Ladninga
traff, men du sa jo ogsa at vi
gamlinger ikke hadde glemt gamIe
kunstner. For oss, som var med a

6 veg og virke 4/97



- Dette var nesten som i gamie dager,
mente anieggsveteranene LeifSvensli,
Arne Svensli og Leif Brandal. De ble
assistert av pensjonert bussjSfpr
Magnar Merringdal som i en irrekke
hadde vegen over Svinberget
som sin arbeidsplass.

bygge vegen over fjellet og som
ogsa bar hatt den som var arbeids
plass, var dette en stor dag og et
aerefullt oppdrag. Na bar vi en stor-
re dag a se fram til, nemlig den da-
gen vi slipper a kjore over Svin
berget og istedet trygt kan kjore
gjennom tunnelen, sa Leif Brandal
etter at royken fra den forste salva
badde lagt seg.

Som takk for jobben fikk de fire
bver sin vegvesenkniv med inskrip-
sjon, til minne om den bistoriske
augustdagen 1997.

Anieggsarbeidet vil utfores pa
en stuff i et arbeidsfellesskap mel-
lom Statens vegvesen More og

Romsdal og Sogn og Fjordane.
Opplasting og uttransportering av
masse og legging av asfalt vil bli ut-
fort pa entreprise. Med ny veglos-
ning er 0ksendalstunnelen kost-
nadsregnet til 200 millioner 1996-
kroner. I dette belopet ligger ogsa
en fullstendig opprutsing av
Hammartunnelen.

Prosjektleder Jakob Engesetb
forteller at det for innevaerende ar

er avsatt 10 millioner kroner til pro-
sjektet.
- Det arlige forbruket fram til

ferdigstillelsen i ar 2001 vil ligge
mellom 40 og 70 millioner kroner,
alt etter bvor store bevilgningene
blir i arene fremover, forteller
Engesetb.

0ksendalstunnelen blir 6000

meter lang med to kjorebaner og
en total bredde pa 8 meter. Fri boy-
de blir 4,60 meter. Tunnelen far 13

promille stigning fra begge sider
fram mot boyeste punkt som er
44,4 meter. Tunnelen far alt nod-

vendig sikkerbetsutstyr. Det blir
innstallert utstyr for mobiltelefon
og radio.
-  I anieggsperoden vil 15-20

mann fra Statens vegvesen vaere i
arbeid pa aniegget. I tillegg kom-
mer mannskaper fra entreprenore-
ne, avslutter Jakob Engesetb.

Mange skuelystne hadde mott fram.

Skytebas Olav Rasdal (bak) og medhjelperen bans hadde gjort et godt forarbeid.

mm

Sjefsingenior KJell Loen (foran), prosjektleder Jakob Engesetb og produksjonssjef Andor
Wicken, var med S markerte anieggsstarten.

veg og virke 4/97 7
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NESTEN-

ULYKKE

-DIN

ULYKKE

Isfjellet

Skader med fraveer

eller det som verre er

Nestenuly

- alle de far

handlings
og forhok

Tekst: Knut Olav Stokkeland

Statens vegvesen har som arbeids-
gjevar og byggherre det mal at all
verksemd skal gjennomforast utan
at menneske og miljo vert pafort
skade.

Skal vi na eit silk mal, er det heilt

nodvendig a setje 1 gang forebyg-
gjande tiltak. Eit silk tiltak er at du
blir flinkare til a sei ifra nar det

nesten gar gale. Ei nestenulykke er
hendingar, handlingar eller forhold
som kunne fort til skade pa men
neske, miljo eller utstyr.

Nar du trekkjer pusten djupt og
tenkjer a no var det naere pa,
ta ansvar, meld fra til din arbeids-
leiar slik at uheldige ting kan bli
retta opp for vi far ein skade.

Undersokingar viser at det for
kvar alvorleg skade ligg det skjult
ca. 10 mindre ulykker og at det bak
kvar mindre skade skjuler seg ca. 60
nestenulykker. Sa her er det mykje
a gripe fatt i.

Nar du som les dette opplever at
noko kunne gatt gait, enten pa
grunn av fell du sjolv eller arbeids-
kameratane dine gjorde, feil eller
manglar pa utstyr, eller pa grunn av
andre forhold pa arbeidsplassen, sa
skal du melde fra. Neste gong dette
skjer kan det fore til ein skade.

Erfaring viser at ved a melde fra
om nestenulykker, slik at forebyg-
gjande tiltak vert sett i verk, vil ta-
let pa Skadar bli redusert og pa litt
sikt vil ogsa nestenulykker bli redu
sert.

Det blir no sett i

gong ein kampanje
for a auke medviten

pa melding av nesten
ulykker. Avdeling-
ane har no fatt nod-

vendig informa-
sjonsmateriale og
meldingsskjema.
Ved a informere

og bruke materia-
let aktivt i avde-

linga vil vi saman
kunne synleggje-
re nestenulykke-
ne og pa den
maten forebyg-
gje ulykker og
Skadar.

Som ein

ekstra stimu-

lans vil det

ogsa i ar bli trekt
ut ein gevinst blant dei rapporterte
nestenulykkene.

Mottoet blir:

Ta alle farlege hendingaiv
forh#ld og handlingar atvofltg »
:ifi#ld fra om^ din titiltnylifklit I
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Folk pa Vestnes er
stort sett fornpyde
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Nar Statens vegvesen setter i gang med nye vegprosjekter ma en forsoke a ta
hensyn til de invoiverte grunneierne. A forene grunneiernes krav om faerrest
mulig inngrep pa eiendommene med krav om gode eg farbare veger er ikke
alltid like lett. Hvordan ser Vegvesenets «naboer» pa oss?

Tekst: Helge Bredeli Kanck

Foto: Reidun Nordli

Pa Vestnes er arbeidet med parsel-
len Remmen - Vestnes kirke, E 39,

godt i gang og er planlagt a sta fer-
dig i l0pet av forste halvar 1998.
Med hensyn til adkomsten til den
planlagte Tresfjordbrua, var det lite
aktuelt a legge vegen bak hele
Vestnes sentrum, noe som var fore-
slatt i den tidlige planleggingsfa-
sen, og som ville gjore adkomsten
til brua vanskeligere. Resultatet bar
blitt at vegen deler bygda i to, noe
som ikke er like populaert blant alle
de invoiverte grunneierne.
- Som mor og privatperson er

jeg veldig glad for at vi snart kan fa
en ny og bedre veg, sier Sigrid
Lindheim. Hun er en av de storste

grunneierne i omradet, og i forbin-
delse med bygginga av ny veg har
Vegvesenet blitt nodt til a ta seg
ganske kraftig til rette pa eiendom-
men hennas.

Veger pa kryss og tvers
- Teigen min er i underkant av 100
meter bred og na er det hele fem
ulike veger, medregnet nye inn-
kjorsler, som krysser den, forteller
hun. Vegen matte jo selvsagt kom-
me, men jeg ma innromme at jeg til
tider har folt meg presset av
Statens vegvesen og er ikke like
fornoyd med alle losningene som
er blitt valgt. Hun bekrefter at det
a vaere naermeste nabo til - og ufri-
villig involvert i Vegvesenets aniegg
ikke alltid er like lett.

Sigrid Lindheim vil ikke si at hun
foler seg overkjort.
- Men i og med at jeg er en av

de grunneierne som har mattet gi
slipp pa absolutt mest av eiendom-
men, ma jeg innromme at Statens
vegvesen til tider har statt for meg
som en gjeng sultne gravemaskiner,
klare til a sable ned for fote, sier
hun med et smil.

- Det som har skuffet meg mest
under byggingen av den nye vegen
er et svar jeg fikk fra oppsynsman-

nen i forbindelse med et belt kon-

kret sporsmal om bruk av cellulose
pa nyvegen.

- Ikke mas! lod svaret pa spors-
malet jeg som involvert stilte opp-
synsmannen. Da ble jeg rett og slett
forbannet, sier Sigrid Lindheim.

Hun legger vekt pa at eiendom-
men forst og fremst hadde stor
affeksjonsverdi og at det slik sett
var vanskelig a se maskinene ta fatt
pa arbeidet pa hennes eiendom.
- Selv om nyvegen na deler byg

da i to, betyr den likevel storre
trygghet for bade barn og voksne,
sier hun.

Overkjort?
- Stort sett tror jeg de fleste invoi
verte grunneiere er fornoyd med
maten vi har lost problemene pa,
sier prosjektleder Per Arne Gjerde.
De fleste tilbakemeldingene ban
har fatt bekrefter nettopp dette.
- Det er selvfolgelig umulig a

gjore alle til lags, et sted ma jo
vegen ga. Men vi erstatter jo eien-

10 veg og virke 4/97



Prosjektleder Per Arne Gjerde tror den nye
E 39 pS Vestnes skal stS ferdig i Ippet av
vdren! forsommeren 1998. Han har inntrykk
avatde berprte grunneierne start sett er
fornoyd med miten vegvesenet har last
oppgaven pi.

dommer og hus etter gjenkjopsver-
di og folk forstar som regel at de
ma vike plassen nar de samtidig on-
sker seg en ny og bedre veg, legger
ban til.

Prosjektlederen forteller at det 1
forbindelse med vegprosjektet har
vaert nodvendig a kreve rivning av
tre hus. I alt er 24 fysisk berorte i
forbindelse med vegbygginga.
- Vi synes det er mer realt a rade

til rivning av hus i stedet for a sen-
de trafikken forbi like utenfor stue-

dora til grunneierne, sier Gjerde.
Han understreker at inngrepene

begrenses sa mye som mulig, men
at grunneiere nok til tider likevel
foler seg overkjort.
- De foler seg ofte som den Nile

mannen som star ansikt til ansikt

med den store og mektige staten.
Noen vil nok oppfatte oss som arro-
gante, saerlig de som ikke far sitt
syn gjennom, sier Gjerde videre.

Han understreker at en del

naboer til aniegget ser pa stoy som
det storste problemet, bade i byg-
gefasen og nar tungtrafikken sene-
re skal dundre forbi stuevinduet.

Godt forneyd
Bernt Pedersen er en av de grunnei
erne som Statens vegvesen har for-
synt seg grovt av eiendommen til i

forbindelse med bygginga av den
nye E 39 pa Vestnes.
- Men jeg har for lengst innsett

av behovet for en ny veg pa denne
strekninga matte vaere naermest
altoverskyggende, sier ban til Veg
og Virke.

Selv om na nyvegen gar rett
gjennom det som tidligere var en li-
ten, men flott frukthage og har re
vet med seg en kombinert garasje
og verksted i samme slengen, er
den spreke pensjonisten godt for-
noyd med maten vegprosjektet er
lagt opp pa. Den forrige innkjorse-
len til huset ble odelagt av vannet
hver var under snosmeltinga.
- De tok halve eiendommen og

jevnet garasjen med jorda, men det
har aldri vaert snakk om noen kon-

flikt mellom oss. Jeg fikk jo ny flott
innkjorsel og garasjen tilbake, sa

jeg ser ingen grunn til a klage pa
Statens vegvesen, slar Pedersen
fast.

Han mener at vegen ideelt sett
skulle vaert lagt utenfor selve sen-
trum, men nar det ble som det ble

med hensynet til Tresfjordbrua, er
ban pa alle mater tilfreds.
- Jeg ser det slik at dersom det

ikke hadde blitt noen veg na, ville
pengene blitt bevilget til vegan-
legg andre steder her i fylket, og sa
matte vi pa Vestnes ventet enda
noen ar. Det var forst og fremst pa
hoy tid at vegen kom, sier ban og
synes Vegvesenet i denne perioden
er en fin nabo a ha.

- Jeg er svaert imponert over
maten de loser oppgavene sine pa,
avslutter Bernt Pedersen

Ogsa entreprenor Kjartan Hol-
seter mener det er viktigst a glede
seg over den nye vegen.
- Jeg er selv ikke som grunneier

berort fysisk av dette prosjektet.
Men som skjonnsmann i Frostating
Lagmannsrett har jeg vaert borti en
del konflikter mellom grunneiere
og Statens vegvesen. Min oppfat-
ning er at de gjor en aldeles utmer-
ket jobb, og at det nytter a prate
og forhandle dersom en som
grunneier foler seg presset av eta-
ten. En kan vaere med a pavirke
hvor vegen skal ga, sier Holseter
som likevel frykter at stoy kan bli et
problem nar trafikken skal ga sa a
si rett utenfor dora bans. Men ban

understreker altsa at vegen var en
nodvendighet.
- Og jeg har fatt flyttet fruk-

traerne pa oversiden av huset. Sa na
gjenstar det bare a se om vi fortsatt
kan hoste plommer og baer fra
egne traer, ler Bernt Pedersen.

- De lagde veg rett gjennom den fine
frukthagen og rev ned garasjen min, men
Jeg har hele tiden innsett at npdvendighe-
ten av en ny veg pi mange miter har vaert
altoverskyggende, sier pensjonist Bernt
Pedersen fra Vestnes. Han er start sett for-

npyd med miten han som grunneier har
blitt behandlet pi av Statens vegvesen.

*V

h'-'.

- Det eneste som for mitt vedkommende

kan bli et problem nir den nye vegstrek-
ninga Remmem-Vestnes kirke star ferdig
en gang i neste ir, er stay, sier entrepre
nor Kjartan Holseter. Han synes vegeta-
ten har gjort en flott Jobb pi den nye
E39.

- Som privatperson og mar er Jeg svaert
glad for at den nye vegen ni snart er
ferdig. Men som grunneier har Jeg til
tIder fpit meg presset av Statens vegve
sen. Eiendommen min krysses etter-
hvert med fem ulike veger, sier Sigrid
Lidheim til Veg og Virke. Hun er en av
de grunneierne som har mittet gi opp
mest av eiendommen sin i forbindelse
med den nye vegen.

veg og virke 4/97 11
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Slutt pa «gratisparkermg» ved Ysteneset

Vegvesenet godt i gang
med milj0opprustning
I 10 ar har omradet
under Ystenesbrua ved
Ellings0ytunnelen i
Alesund blitt brukt som
gratis parkeringsareal
for pendlere. Dette har
skapt et uryddig trafikk-
bilde og skapt en del
farlige situasjoner nar
bilene skuile kjore ut
pa vegen igjen. Na er
Statens vegvesen i gang
med a ruste opp
omradeta

Tekst og foto: HeDge Bredeli Kanck

- Det er bade miljomessige og tra-
fikksikkerhetsmessige arsaker til at
vi i samrad med vegkontoret har
tatt denne beslutningen. 1 den siste
tiden har ogsa en del vogntog be-
gynt a bruke dette omradet som
parkeringsplass. Det er i det hele
tatt merkelig at det ikke har skjedd
noen ulykker her, ettersom utkjorse-
len fra «parkeringsplassen» ligger
rett ved Ellingsoytunnelen. Her har
bilene forkjorsrett og kommer ofte i
stor fart og med darlig sikt, forteller
Jens Hammero Moe, oppsynsmann
ved trafikkstasjonen i Alesund.

Han legger til at ban godt for-
star dersom frustrasjonen brer seg
blant brukerne av gratisparkeringa
na som denne beslutningen er tatt
og arbeidet er kommet i gang.
Dette har vaert en allmen godtatt,
men likevel ikke lovlig ordning,
som har eksistert siden Alesunds-
tunnelene stod ferdig i 1987.

- Vi har tidligere gatt ut og
informert publikum om dette fram-
stotet, fortsetter Jens Hammero
Moe.

Milj0opprustning
Oppsynsmannen beskriver omradet
pa E 136 som en tidligere stein-

12 veg og virke 4/97



Omridet rundt Ystenesbrua bar lenge blitt
brukt som parkeringsplass for pendlere til
Alesund. Ni er Statens vegvesen i ferd med
S gjpre en sluttpS dette, av trafikksikker-
hetsmessige og miljpmessige arsaker.
OmrSdet skal biant annet beplantes og
belegges med heller.

0rken, som kombinert med bilene
som stod under brua i arbeidstida

gav et svaert uryddig trafikkbilde
pa innfartsveien til Alesund.

Deler av «parkeringsarealet» vil
na bli belagt med heller og rundt
omradet vil det bli stopt kanstein.
Pa sidene av brua, ved av- og pakjo-
ringsrampene der det i dag er stein-
fyllinger, vil det bli fylt jord og sadd
gress og i neste omgang plantet
traer og buskvegetasjon. I alt skal ca
5000 kvadratmeter beplantes, det
skal legges heller pa 800 kvadrat
meter og i tillegg skal det legges
kantstein. Det ble bevilget penger
til prosjektet i januar. Arbeidet ble
pabegynt i midten av august og
skal etter planen sta ferdig i lopet
av oktober, i hvertfall for vinteren.

Prosjektet bar en kostnadsramme
pa i alt 250 000 kroner.
- Vi tar hensyn til at det er brukt

mye betong i utforminga av Ale
sund sentrum og benytter dette
materialet i stor grad ogsa her, for-
teller landskapsarkitekt Anne Trine
Hoel ved vegkontoret. Hun har
vaert sentral i planleggingen av den
nye miljolosningen pa Ysteneset.
- Vi har lagt stor vekt pa bade

sikkerhet og miljo. Det vil ikke bli
laget noen ny parkeringsplass i til-
knytning til det omradet som i dag
benyttes, sier Jens Hammero Moe,
og legger til at det var bompenge-
selskapet som forlot omradet slik
da tunnelene stod ferdig.

Telefonstorm?

De rundt 25 bilene og vogntogene
som har brukt arealet som parke
ringsplass har ikke bare skapt en
del farlige situasjoner ellers, men
ogsa skaffet broytebilene pa strek-
ningen en del vanskeligheter.
- Bilene har statt bade under og

pa sidene av brua. Dette har gjort
at nedfall har kunnet skade de bile

ne som stod der, noe sjaforene pa
broytebilene har mattet prove a ta
hensyn til.

Alt dette har gjort at vi sa oss
nodt til a komme med et utspill
overfor vegkontoret og lage en

- Siden Alesundstunnelene stod ferdig i
1987 har man brukt omrSdet rundt

Ystenesbrua til parkering. Dette har gift et
veldig uryddig trafikkbilde, fortelier Jens
Hammerp Moe, oppsynsmann ved trafikk-
stasjonen i Alesund.

plan for den nye losninga, sier Jens
Hammero Moe videre.

Han legger ikke skjul pa at dette
er en noe betent sak og at opprust-
ningsarbeidet for a fjerne grati-
sparkeringa har fort til en aldri sa
liten telefonstorm fra publikum.

Det er ogsa tanker om a miljo-
oppruste deler av E 136 som ligger
enda naermere Alesund sentrum,
men her er ingenting klart forelo-
pig.

mmmrvmv
mMUMa

Miy-

Ved rundkjpringa under Ystenesbrua har
ogsi bussene stoppet for S ta p3 passasjerer.
Med den nye Ipsningen hSper traflkkstasjo
nen I Alesund ogsS i fi en slutt p& dette.

ra Et I MI.J

p. ■■ - ;>
rzr.Y..-'. t: ■
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Tekst: Wiggo Kanck
Foto: Per Tormod Nilsen

Geiranger, et av Norges mest be-
S0kte og ber0mte reisemal fikk
ny ferjekai 25. juni i ar. Ikke bare
til glede for de fastboende og
naeringsdrivene i turistbygda, men
kanskje mest til glede for turistene
som i hopetall i lopet av noen hek-
tiske sommermaneder oversvom-
mer bygda.

I  forhold til den gamie, ligger
den nye ferjekaia bare noen hun-
dre meter lengre ut i fjorden, men
ikke mer enn at det gjor godt med
en kort spasertur inn mot et hektisk
sentrum. Den nye piren med park-
omrade, god oppstillingplass for bi-
ler som skal med ferja, parkerings-
plasser og oppstillingsplasser for
turistbussene, og ikke minst vakre,
publikmsvennlige brygger bar
sterkt bidratt til en ytterligere for-
skjonning av turistbygda. For ikke a
bidra til «fors0pling» av den stor-
slatte naturen og av estetiske hen-
syn er det bygd ei kort ferjekai med
en dyktalb, en slags pale som tar
imot akterenden pa ferja, lift uten-
for selve kaia. Det er blitt ryddig!

14 veg og virke 4/97
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Mens turistene venter pa neste
ferjeavgang, kan ventetida forkor-
tes med a legge turen kailangs til
butikkene, handlebodene og serve-
ringsstedene inne sentrum, i fjord-
bunnen. Turen langs trepromena-
den pa utsida av kaia, med de store
turistskipene som ruvende «fjell»
rett utenfor kaia og med et yrende
folkeliv av alle nasjonaliteter rett
opp i «beina» er i seg selv en opple-
velse. Tar du deg sa samtidig tid til
a studere detaljene i arbeidet som
er utfort, eller du rett og slett bare
setter deg ned for a slappe av lift
for a la blikket vandre, vil du belt
sikkert oppdage noe som er nytt
for deg.

Det nye kaianlegget innbyr til
opplevelser!

Vi lar bildene tale for seg selv,
og oppfordrer de som ikke vandret
«kailangs» i Geiranger denne som-
meren om a ta en avstikker til tu-
ristmetropolen neste sommer.

God tur!
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Sjefingeni0r takkar av

Kjell Loen
sluttar

etter 39 ar

Sjefingenior Kjell Loen fra
Stryn kan sja attende pa
naer 39 ars teneste i Statens

vegvesen nar han i haust
seier takk for seg og blir
pensjonist. Fra eg starta i
1959 har det skjedd store
positive endringar i etaten
bade med omsyn til drift
og tilgang til ressursar.
Men vi har og blitt mykje
meir byrakratiske med ara,
seier han, og legg til
at vi pa det omradet ikkje
skil OSS fra samfunnet elles.

/ haust seier Kjell Loen takk for seg etter naer
39 Srs teneste i Statens vegvesen og let att
kontordora for siste gang i tenesta.
35 av desse Sra har han arbeidd ved
vegkontoret her i fylket.
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Tekst: Helge Bredeli Kanck

Foto: Reidun Nordii

I slutten av oktober seier Kjell Loen
takk for seg pa kontoret. Han har
hatt ein arbeidsplass der trivselen
har vore god, og med interessante
og sjolvstendige arbeidsoppgaver i
stilling som ingenior, som anleggs-
sjef og dei to siste ara i utbyggings-
sjefen sin stab. 35 av desse ara han
vore ved vegkontoret her i fylket.
Fra 1965 til 1969 arbeidde han ved
planavdelinga pa vegkontoret i
0stfold. I 1969 kom han attende til

vegkontoret her i fylket som an-
svarleg for anieggsdrifta pa riks- og
fylkesvegane
- I alt har eg arbeidd under 6

vegsjefar og vore heldig og kunne
folgje bygginga av mange store og
sma prosjekt opp gjennom ara.
Oppgavene og krava til Vegvesenet
har stadig auka i omfang og eg
meiner at etaten har vore flink til a

tilpasse seg utviklinga, og legge om
drift og rutiner slik at arbeidet kun
ne utforast pa ein foremalstenleg
mate, seier han til Veg og Virke.
- Ein ting som har betydd mykje

for min trivsel i arbeidet, er det

gode samarbeidsklimaet her pa
kontoret, og likeins eit godt for-
hold til utedrifta, held den avtrop-
pande sjefingenioren fram.

Rivande utvikling
Nar ein har hatt arbeidsplassen sin i
den same etaten i nesten 40 ar ligg
det vel klart i dagen at ein blir vitne
til store endringar med omsyn til
drifta. Dette gjeld bade arbeidsmil-
joet i etaten, bruken av ressursar,
kvalitet pa arbeidet og den fysiske
gjennomforinga ute i marka.
- Dersom ein skal trekkje linjer

fra januar 1959, da eg byrja i eta
ten, og fram til i dag, har det til do
mes vore store omieggingar til om-
fattande maskinell drift. Dette har
pa den eine sida resultert i raskare
framdrift og mindre fysisk slit ute
pa aniegga, men har og medfort
mannskapsreduksjonar som av

mange blir sett pa som ein negativ
konsekvens.

- Nar det gjeld arbeidet pa kon
toret, har dette berre auka i om
fang ved stadig nye palagde opp-
gaver og meir arbeidskrevjande
formelle prosessar. Dette har natur-
leg nok fort til stor auke i arbeids-
styrken som skal ta seg av papir-
molla. Arbeidet er blitt lettare

gjennom dei hjelpemidia som er
kome til som resultat av den tekno-

logiske utviklinga. Vegplanlegging
etter var tids metodar byggjer
mykje pa den teknologien som er
utvikia i dataalderen.

Den siste store omorganiserings-
prosessen, overgangen til Det nye
Vegvesenet, som sto ferdig i si ut-
forming i 1995, har ogsa Kjell Loen
fatt vore med pa. Mykje er endra til
det betre nar det gjeld den interne
strukturen, men ogsa her nemner
han den meir omfattande byrakra-
tiseringa av etaten.
- Eg har inntrykk av at det etter

omorganiseringa har blitt vanske-
legare a ta raske avgjerder og fa sett
i gang dei oppgavene som skal loy-
sast. Papirmolla gjer seg meir gjel-
dande ogsa internt, etter mitt syn.
- For eigen del er eg godt til-

freds med innhaldet i den jobben
eg no skjottar, men vi skal ha tanke
for dei som foler at dei har kome

darlegare ut i Det nye Vegvesenet,
legg Kjell Loen til.

Store prosjekt
I  perioden som anieggssjef ved
Statens vegvesen More og Romsdal
har Kjell Loen vore ansvarleg for
fleire store vegprosjekt.
- Det var andre som hadde den

detaljerte prosjektleiinga, men i mi
tid som anieggssjef bygde vi til
domes Atlanterhavsvegen, Krifast,
Valsoyfjordprosjektet og Aursund-
prosjektet.

Det er urad a talfeste alle dei an

dre sma og storre prosjekta som har
betra kommunikasjonane og gjort
dagleglivet enklare for sa mange.

Han legg til at fastlandssam-

band til oysamfunn, og samband
mellom oyar har vore eit omrade
som er satsa mykje pa gjennom ara,
og at eit nytt storprosjekt no star
for tur.

- Dette har letta kommunikasjo-
nen. Nar det gjeld utviklinga gene-
reit har vi vel fatt stadig sikrare
vegar a ferdast pa, men veldig auke
i biltrafikken tilseier auke i ulykker.
Sett i ulykkessamanheng kan vel
ogsa bygging av veg for nedleg-
ging av ferjesamband, sla negativt
ut.

Hus og hage
Han har ikkje lagt heilt klare planar
for kva han skal fylle pensjonisttil-
vaeret med.

Hus og hage tar i alle fall sin del
av tida. Noko meir batbruk enn hit-

til ser han fram til.

Kjell Loen har dessutan ein son
som sit i rullestol og treng dagleg
fysisk stimulering, - og noko vil eg
prove a bidra med i den saman-
heng, seier han.

Eg er og glad i naturopplevingar
og gar ofte tur i Moldemarka.
Barnebarna kjem og til a spele ei
rolle, sjolv om vi ikkje bur slik til at
vi akkurat trakkar ned dorstokken

hos kvarandre. Far eg tid til ein lat
pa trekkspelet av og til sa kan eg
kanskje true med a underhalde
medpensjonaerane pa «Alders kvi-
le», dersom og nar-.

Hjernetrimmen skal heller ikkje
gloymast.
- Det er no i gang ei brei vurde-

ring av korleis Det nye Vegvesenet
fungerer, og denne vil truleg kon-
kludere med at vi ma arbeide vida-

re med det som eventuelt ikkje fun
gerer godt nok, men eg trur ikkje
at vi enno ser fulit ut resultatet av

omorganiseringa.
Eg kjem nok til a folgje med i

aviser, og i det som kjem i min veg
av tidsskrift, for a halde meg orien-
tert om arbeidet i vegetaten, av-
sluttar Kjell Loen.

veg og virke 4/97 17



w ■

Trafikksjef Arne Johnsen har hamna i ein lite
0n5keleg situasjon etter at det kom varsel om

budsjettkutt i tillegg til uventa meirkostnader for
1997. - Vi iegg star vekt pa a oppretthaide trafikk-
tryggieikstiitak, si dette vii nok fprst og fremst fi

miijpmessige konsekvensar, seier ban.
(Foto: Wiggo Kanck) ■fkk ■■

Bmlsjettkutl
skap«r iMMlebiry
Med eit nytt budsjettkutt i tillegg til
uventa meirkostnader I 1997 har
Statens vegvesen More og Romsdal
havna I eIn vanskeleg situasjon. -VI
ma forst og framst prioritere traflkk-

trygglelksmesslge tiltak. Det mlljo-
messlge, som kantslatt og vedlike-
hald av rasteplassar, ma prioriterast
ned I tida som kjem.
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Nytt dekkje i delar av Storgata i Molde
bar lenge vore gnskeleg, saerleg snakkar
ein om omrida rundt ridhusplassen og
target Sam falgje av budsjettkuttet er

dette ei oppgSve som nok mi
utsetjast endi ei stund.
(Fata: Reidun Nordii)

Tekst: Helge Bredeli Kanck

Det seier trafikksjef Arne Johnsen
til Veg og Virke. Frustrasjonen brer
seg i Vegvesenet sine rekkjer etter
at meidinga om ytterlegare kutt pa
vedlikehaldsbudsjett nadde etaten.
- Det er naudsynt a paleggje dei

enkelte trafikkdistrikta a redusere

standarden pa ein del arbeidsopp-
gaver for saleis a spare pengar, held
ban fram.

Til domes held ikkje Storgata i
Molde den onska standarden kva

vegdekket gjeld. Det blei lagt eit
forebels slitedekke i 1996 og bevil-
ga eit asfalteringstilskot pa ein halv
million kroner til 1997. Dette tilsko-

tet ma ein no kutte.

Politisk ramaskrik

Det er samstundes eit utstrekt on-

skje blant bade riks- og fylkespoliti-
karane om a oppretthalde det ek-
sisterande ferjetilbodet. Det bar
mellom anna vore lansert eit for-

slag om gratisferjer her i fylket.
Forslaget fra Statens vegvesen var a
redusere delar av ferjetilbodet pa
ein slik mate at det ikkje i stor grad
gjekk utover brukarane. Dette for
te til eit politisk ramaskrik.
- Det er vanskeleg a sja korleis

ein skal oppfylle politikarane sine
onskjer nar dei kombinerer dette
med stadige kutt pa vedlikehalds-
budsjettet. Resultatet blir at vi ma
ta pengane fra ein del andre naud-
synte postar for a oppfylle paleg-
gja, seier Arne Johnsen.

Dei uventa meirkostnadene for

1997 kom pa i alt 16,5 millionar
kroner; tilskot til riksvegferjedrifta
(6 mill.), Todalsvegen (1 mill.), flom-
skadar pa riksvegnettet (3,5 mill.),
omskilting av to riksvegar til euro-
pavegar (2,5 mill.) og diverse kost-
nader i samband med den lange
vinteren (3,5 mill.).

Eit nytt kutt pa vedlikehaldsbud-
sjettet pa 3,2 millioner kroner gjer
ikkje situasjonen lysare. Forst og
fremst far dette miljomessige kon-
sekvensar: Trafikksjefen bar palagt
trafikkdistrikta a utfore kantslMt
berre der det er naudsynt av trygg-
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leiks arsaker. Drift av rasteplassar
utgjer ein stor del av sommarbud-
sjettet. Ein del av reduksjonen ma
takast her ved at opningstidane re-
duserast og sesongen innkortast.

Ytterlegare budsjettkutt
- Vi bar fatt signal om at drifts- og
vedlikehaldsbudsjettet for 1998
vert redusert med 7%, det vil seie
14 millionar kroner. Derfor er det
all grunn til a rekne med at situa
sjonen ikkje vil bli betre i ara som
kjem. Fleire vegstrekningar i fylket
er nedslitne og skulle vore asfaltert
i ar. No ma dette pa nytt priorite-
rast vekk til fordel for enda viktiga-
re tiltak. Pa den mMen oppnar vi
ikkje den onska standarden pa alle
vegane her i fylket, seier trafikksje
fen.

Han trur ikkje publikum og bru
karane av vegen kjem til a merke sa
mykje av budsjettkuttet dei forste
par ara. Dei tunge nedskjeringane
kjem forst om ein to ars tid. Da vil
nok trafikantane for alvor merke at

pengane ikkje strekk til for a loyse
alle onskelege oppgaver. Kuttlista
for i ar omfattar mellom anna dek-
kjevedlikehald pa riksveg 1, 61 og
62 (4,1 mill.), tunnelvedlikehald
(1,6 mill.), rasteplassutbetring (0,5
mill.), bruvedlikehald (1 mill.), eks-
tra drenering (4 mill.) og redusert
reserve (2 mill.).

- Nar det gjeld salting, stroing,
broyting og generelt vedlikehald
for a gjere vegane trygge og farba-
re, ma vi sjolvsagt gjere alt vi kan
for a oppretthalde standarden pa
den biten. Nar det derimot gjeld
forslaget om a oppretthalde ferje
tilbodet og det miljomessig vedli-
kehaldet, ser eg ikkje korleis vi skal
kiare det slik situasjonen no er, sei
er Arne johnsen.

- Logikken i stadig reduserte be-
vilgningar kombinert med fleire og
fleire palegg fra politisk bald, er
vanskeleg a fa auge pa, avsluttar
ban.
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Arnfinn L0vik, distnktsieder i

Kristiansund trafikkdistrikt og
trafikksjef Arne Johnsen ser
begge fram til a fa ferdig til-
bygget pa Kristiansund trafikk-
stasjon. i i0pet av oktober skai
samtiige faggrupper sarnies pa
L0kkemyra.

k

Kristiansund trafiic
Tekst: Helge Bredeli Kanck

Foto: Helge Bredeli Kanck / Wiggo Kanck

Samlokaliseringen av enhetene in-
nenfor Kristiansund trafikkdistrikt
har altsa gatt tregere enn 0nsket
grunnet plassmangel. De fire fag-
gruppene har vaert spredt pa ulike
kontorer over hele distriktet og ek-
spedisjonen ved Kristiansund tra-
fikkstasjon har holdt til i Koff-byg-
get noen hundre meter lenger ned
pa Lokkemyra. Na hamres og sne-
kres det pa harde livet for at tilbyg-
get ska! sta klart til I host som plan-
lagt.

-- Vi bygger pa med I alt 45 kva-
dratmeter i forsteetasje og 170 kva-
dratmeter i den nye andreetasjen. I
tillegg bygger vi om ekspedisjons-
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lokalene og Installerer ventllasjons-
anlegg. Arbeidet startet i mai og fi-
nansleres av Statsbygg. Vi er i rute,
forteller distriktsleder Arnfinn

Lovik.

Godt arbeidsmiljo
- Vi har fort et naert samarbeld

med bedrlftshelsetjenesten. God
ergonomi, med riktige slttestllllng-
er, ventilasjon og et generelt godt
arbeidsmiljo er viktig pa enhver ar-
beldsplass. Det har ikke vaert gjort
sa mye pa dette omradet her siden
den navaerende trafikkstasjonen
stod ferdig i 1972, fortsetter han.

Selv om sommerens ombyg-
gingsperiode har vaert hektlsk, med
tildels kummerlige forhold, plass
mangel og brakkekontorer, tror 11-

kevel ikke distriktslederen at publi-
kum har merket sa mye av akkurat
det.

- Det var en perlode under om-
bygglngen da vl hadde litt proble-
mer med a fa unna arbeidsmeng-
den, men alt I alt har jeg inntrykk
av at publlkum ble bra betjent ogsa
da, fortsetter Arnfinn Lovlk.

Viktig med opprustning
- Jeg er glad for at vi snart er ferdl-
ge med «den nye» trafikkstasjonen
i  Kristiansund. Etter omorganise-
ringen har vi lagt stor vekt pa a
oppruste seksjonene rundt om i fyl-
ket. Silk som stasjonen stod tidllg-
ere, var den Ikke beregnet pa at
faggruppene skulle samlokaliseres,
som det f.eks. var gjort ved den nye

Etter omorganise-

ringen til Det nye

Vegvesenet ska!

ogsa alle faggrup

pene i Kristiansund

trafikkdistrikt sarn

ies ved trafikksta

sjonen pa Lokke-

myra. Til na har det

rett og slett vaert

for trangt om plas-

sen, men i oktober

star tilbygget pa i

alt 215 kvadratme-

ter ferdig, og da er

det bare a flytte

inn.

kstasjon bygges pa
trafikkstasjonen I 0rsta, sier trafikk
sjef Arne Johnsen.

I alt er det femten personer som
skal arbeide sammen i gamie og
nye lokaler pa Lokkemyra. Produk-
sjonsavdellngen vll fortsette a llgge
pa Frel.

-Jeg vll ikke si at situasjonen har
vsert prekaer, men det var helt klart
nodvendig med en opprustning av
en stasjon som kun var beregnet pa
biltllsynsvirksomhet, avslutter Arn
finn Lovik.

Ingen snarlege endringar i saltpolitikken
SIdan 1991 har vi hatt fem faste saltroder her i fylket. Seksjonsleiar Ivar
Ho! ved vegkontoret seier at retningslinjene for salting vil bli dei same
minst ein vinter til. Sist vinter kom det ei lita endring, da ein bestemte
seg for a salte riksveg 64 fra Elkremsmyra ved Molde til Malmefjorden i
Fraena I staden for strekninga Aro-Oppdol I Molde.
- Vi vil salte pa del same parseilane som sIst vinter. Vi ser ikkje nokon

god grunn til a gjera endringar i ar. Arsaka er at Vegdirektoratet er i
ferd med a utarbeide nye retningslinjer for salting. Dessutan vil en
dringar pa saltpolitikken her i fylket fore til store Investerlngar I nytt og
dyrt utstyr. Med dei uventa meirkostnadene for 1997, samt eit ytterle-
gare kutt pa drifts- og vedlikehaldsbudsjettet pa 3,2 millionar kroner, er
ikkje det rad a gjennomfore, seier Ivar Hoi.

Det er elt stort evalueringsproskjekt som no pagar I Vegdirektoratet
der ein ser pa og undersokjer alle sidene ved saltinga vinterstld. - Alt fri
veggrep til miljomessige konsekvensar bllr g^tt gjennom, og dei nye
retningslinjene vil liggje klar pa vegkontora til like over jul, held sek-
sjonlelaren fram.
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18. august var

det skolestart

for 6-aringene.
- Vare nye

forsteklassinger
er traf ikkmessig
svaert umodne

eg ikke i stand
til a vurdere eg
tenke rasjonelt i
trafikken. Regn
ikke med at de

ser eiier

horer deg.
Senk farten eg
gi 6-aringene
en trygg

skoieveg.

FTU-sekretaer Per GJerde hadde i
sommer klar en kampanje som skal bidra
til i sikre skolevegene for 6-aringene.
- Undersokeiser viser at barn i den

aidersgruppa er a betrakte som
utilregnelige nar de ferdes i
trafikken, forteiler Han.

6-aringene inn i skoien
- store utfordringer for vegetaten
Tekst: Helge Bredefi Kanck

Foto: Wiggo Kanck

Slik lyder oppfordringen fra sekre-
taer Per Gjerde i fylkestrafikk-
tryggingsutvalet (FTU) i forbindelse
med hostens skolestart. I samarbeid

med Statens vegvesen More og
Romsdal, Trygg Trafikk og politiet,
bar FTU utformet en kampanje som
skal gjore bade barn, foreldre og

bilister i stand til a mote de nye ut-
fordringene som na star for doren.
- Undersokelser viser at 6-aring

ene faktisk kommer darligere ut
enn bade 7- og 5-aringer nar det
gjelder a foreta riktige vurderinger
i trafikken, forteiler Gjerde.
- De er svaert impulsive og spon-

tane og ikke i stand til a vurdere
hastighet og avstand og saledes
vaere tilstrekkelig oppmerksomme

nar de ferdes pa og langs vegene,
fortsetter ban.

Dette er bakgrunnen for at
Statens vegvesen, FTU og deres
samarbeidspartnere na rykker ut
med en kampanje som skal bidra til
i skjerpe folks oppmerksombet i
trafikken.

Kampanje
Samarbeidet med politiet, Trygg
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7S. august
var det skolestart

for 6-iringene.
Senk farten

og regn ikke
med at de ser

eller horer deg,
heter det i

kampanje-
annonsen som

er et samarbeid

mellom Statens

vegvesen, FTU,
Trygg Trafikk og

politiet.
(III. Gratia

Reklamebyri)

V/^KT 5T0&^e; .kjAJ,

FORSKJELLEN pA EN 5 AriNG OG EN 7 ARING

ER MYE STORRE ENN OU TRORI

3500 impubfvQ, lokGnOo og Gooouino &-&nngcr &kflJ ut pd skotovGion

I Mart) OQ HcnsOal S-^nngor opp'orcr scg rosjonoH I iranueri

Do klarc ikJiD A bedommo (an. avsiana og (jd.

t HBl ̂  SENK FARTEN

A"

DCT 6m- m.E 3', fiYE nu

<!fe[

m AT AKoLEI/EIW "blif^TEVe^ERt
SENK FARTEN OG Gl 6-ArINGENE BEDRE ODDS I TRAFlKKEN

VAro nyo loistoKlassmgcr or trariMoncsSig svsn iimodne

6-flnnger er impulsivo og sponianc. og lar sog loll dislxaheip

Trafikk og vegetaten har resultert i
en annonsekampanje som harvaert
lansert 1 fylkets storste aviser.
Kampanjen er forst og fremst rettet
mot foreldrene til (de nye forste-
kiassingene. - Selv om bade skolen
og bilistene har et stort ansvar i
denne sammenhengen, er det forst
og fremst foreldrene som bor ta an
svar nar det gjelder a hindre flere
ulykker nar na 6-aringer sendes ut
pa skoleveg. For eksempel bor en
ikke alltid vurdere en forsteklassing
som gammel nok til a ta fatt pa
skolevegen alene, i alle fall ikke et-
ter at skolepliktig alder na er seks
ar. Vi vil anbefale at foreldrene gar
sammen og deler pa a folge barna
til skolen, mener FTU-sekretaeren.
Han legger til at han ikke forelopig
kjenner til noen kommuner her i
fylket som har satt i gang folges-
vennordninger, noe som hadde
vaert onskelig.

I  tillegg til annonsekampanjen,
har alle nye forsteklassinger i fylket
fatt tilsendt et penalhus med tra-
fikkmotiv, samt blitt oppfordret til
a delta i en tegnekonkurranse med
trafikksikkerhet som tema. For
eldrene har i tillegg fatt tilsendt
brosjyren «Hit eit steg og dit ei

sammcnhcngcr i IroKkkOildcl

""strJiT# ifriir ta

steg, dansar eg fram pa skuleveg» i
posten, en informasjonsbrosjyre
som retter oppmerksomheten mot
forholdet mellom de yngste skole-
barna og bilforere. Slik onsker FTU
a rette sokelyset mot de nye utfor-
dringene som venter.
- Et tredje ledd i kampanjen er

at alle 6- og 7-aringer i hele fylket
har fatt eller vil fa tilsendt refleks-

vester med hilsen fra FTU og politi
et, sier Per Gjerde til Veg og Virke.

Senk farten - vser oppmerksom
Bade politiet og trafikkstasjonene
vil skjerpe farts- og sikkerhetskon-
trollene i forbindelse med skole-

starten i host. Flere og strengere
kontroller kan bli resultatet nar

skolevegene skal gjores tryggere
for de minste.

- I og med at undersokelser be-
krefter at en 6-aring ikke er i stand
til a mestre trafikk-kravene, ma vi

forutsette at bilforerne tar hensyn,
senker farten og viser ekstra opp-
merksomhet overfor de 3500 nye
«trafikantene» som i august bega
seg ut pa skolevegene, sier Per
Gjerde.

Han understreker barns sponta-
nitet og manglende vurderingsev-

ne og minner om foreldrenes og
hjemmets ansvar i denne sammen
hengen.

FTU-sekretaeren forteller ogsa at
man vil bruke pressen aktivt for sa-
ledes a forsikre seg om at de fleste
bilister blir oppmerksomme pa den
ne nye problemstillingen. - Media
vil bli en viktig stottespiller som vi
vil bruke aktivt i det forebyggende
arbeidet, sier han.

Dessuten vil kommunene bli

oppfordret til a tenke pa 6-aringe-
ne ved soknad om Aksjon skoleveg-
midler.

I august hadde kampanjen fire
helsides innrykk i Sunnmorsposten,
Romsdals Budstikke og Tidens Krav,
to for skolestart og to den forste
skoleuka. FTU og sekretaer Per
Gjerde vil fortsette a komme pa ba-
nen utover i skolearet for at ikke

kampanjen skal bli glemt med det
samme. Han understreker viktig-
heten av kontinuitet i det forebyg
gende arbeidet.
- Ta ansvar og senk farten, av-

slutter Per Gjerde og haper kam
panjen far den oppmerksomheten
den fortjener.
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Her nytes velfortjente wienerbr0d og kaffe pi fjellgarden Skagefli.
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Pust i bakken pi turen opp den bratte Ha.

M

Sightseeing pi Geirangerfjorden fikk vi ogsi med oss.

24 veg og virke 4/97

Vegsentalens kombiner-
te velferdstur/ekskursjon
til turistbygda Geiranger

ble arrangert 25. juni.
Turen var ment for de

som ikke deltok pa vel-
ferdsturen til Bergen

Tekst og foto: Magne Blomsnes

Vi var pa forhand ganske spente pa
hvordan vaeret ville bli pa turen, og
det skuffet oss ikke denne gangen
heller. Mange av oss har kjort denne
vegen flere ganger tidligere. Men
maken til fargeprakt av alle slags
blomster ved vegkanten pa denne
turen, skal en lete lenge etter. Det er
synd a nevne noen, men jeg kan ikke
fri meg a nevne de fantastiske farge-
ne pa lupinen her inne ved Linge.
Bare den gjorde stort inntrykk pa
oss.

Den nye ferjekaia i Geiranger ble
ogsa apnet denne dagen. Selv om
det ikke var noen hoytidelig apning,
er det artig a tenke pa at vi var der
den dagen fylkets flotteste ferjekai
ble tatt i bruic.

Etter en rask lunsj ble vi tatt med
utover Geirangerfjorden, en blir al-
dri lei av a se pa den storslatte natu-
ren her inne. Da tiden var inne for a
«klatre» opp til Skagefia, var det

Utsikten fra Skagefli mot De syv sostre og utover Geirangerfjorden er bare utrolig.

tidligere i ar. I det fine
sommervderet var vi
blant annet pa sight
seeing pa Geiranger
fjorden og vi besokte
garden Skagefia.

mange som undret pa hvor stien
gikk oppover det stupbratte flaget.
Vi ble satt i land og fant fort stien,
men jammen var det hardt a komme
seg opp. Men nar Sonja med de kon-
gelige greide det, skulle vi ogsa
greie det samme, var omkvedet.
Med tung pust, varme og svette kom
alle seg opp. Stemningen stod hoyt
da Magne bredte picnicduken uto
ver marken og vi samlet oss rundt
denne med medbrakte boiler og wi-
enerbrod. Vi hadde ingen fiolinmu-
sikk og heller ingen flyboret do,
men hva gj0r vel det i slike omgivel-
ser nar Friaren spiller pa den ene si-
den og De syv sostre pa den andre.

Da dagen var over og bussen
slynget seg oppover ©rnevegen,
tenkte vi tilbake hvor fantastisk fint
vi hadde hatt det oppe pa Skagefia:
- Men stigen trengte vi ikke a dra
opp, - det kom ingen ingen fut et
ter oss!

S

Det var en ganske «luftig» tur ned fra Skagefli.
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Jurdisk radgiver Torbj0rn Hauso og fdrstesekretser Unm
Vassgard (t.v,) i m0te med Gunnar Flemmen, Jon Mag^^^^
Baeverfjord, Ola Anid Remset (skjult). Mane R0dsand, Lars
Grostad og Helge Settemsdal pa Kristiansund vegstasjon.

Juridisk enhet ut i fffelten»
- En viktig hensikt med mete-
rundene vi kjerer i fylket denne
hosten, er a bli kjent med dere
og dere med oss. Kjenner vi
hverandre, og dere vet hviike
tjenester og oppgaver vi dek-
ker, vii det Bette kontakten og
bedre samarbeidet ved en even-

tueil senere aniedning.

Slik forklarte juridisk radgiver
Torbj0rn Hauso bakgrunnen for juri
disk enhet sine moterunder ved
samtiige vegstasjoner og trafikksta-
sjoner i sitt mote med produksjons-
lederen, oppsynsmenn og kontoran-
satte ved Kristiansund vegtasjon pa
Frei nylig. Moterundene er inne i sin
avslutningsfase. Torbjorn Hauso og
forsteskretaer Unni Vassgard avleg-
ger i forste haivdel av oktober sine
siste besok i denne omgang.

- Vi foler at vi ikke nadde belt
fram med vare tjenester og med
den servicen vi gir. Saksmengden er
vanligvis rimeiig stor hos oss. I host
er den imidlertid av en slik storreise

at dersom vi skuile vi fa gjort denne
runden, sa matte det bli na.

- Det nye Vegvesenet forte til
mange rokkeringer, Det er nok
fortsatt ansatte ute som ikke kjen
ner Unni og meg og de oppgavene
vi utforer, mener Torbjorn Hauso.

Gjennom moterundene blir det
satt fokus pa en rekke problemstil-
linger og saksomrader. Og runden
sa langt avsiorer ogsa at problem-
stillingene varierer etter om det er
et produksjonsomrade eller et tra-
fikkdistrikt som besokes.

- Jo da, det er riktig det. Vi opp-
lever et klart skilie i interessefelt,

alt etter om det er en trafikkstasjon
eller en vegstasjon vi kommer til. I
trafikkdistriktene dukker sporsmal
av mer forvaltningsmessig karakter
opp. Derimot er sporsmal og uklar-
heter omkring anbud, anbudsruti-
ner, lover og regler vedr. dette em-
net som dukker oftest opp nar vi
kommer til et produksjonsomrade.
- Erstatningsrett derimot bar vi

erfaring for er interessant for an
satte bade ved trafikk- og vegsta-
sjonene. Du vet erstatning er et
saksomrade som angar oss alle.

Personlig kontakt, dette a kun-

ne snakke sammen, ta opp proble-
mer og saker vi er opptatt av og sa-
ker som gar igjen er viktige og nyt-
tige for begge parter, forklarer
Torbjorn Hauso.
- Hva bar juridisk enhet laert av

runden sa langt?
- Vi bar fatt mange forskjellige,

spennende og interessante innspill.
Senere i host skal vi evaluere mote-

runden. Et av hovedemnene pa
vare runder, bar nettopp vaert er
statning og hvordan saksbehand-
lingen er i slike saker. Det viser seg
at vi ikke alltid far tilstrekkelig
ufyllende tilbakemeldinger nar
gjelder ersatningssaker.

De tilbakemeldingene vi har fatt
er hyggelige. Flere fryktet at mote-
ne ville vaere kjedelige med et tort
innhold. Istedet har motene blitt en

aha-opplevelse. Det viser seg at det
vi tar opp pa motene er ting mote-
deltarerne daglig steller med.
Motene er nyttige og viktige. Ingen
tvil om det, slar Torbjorn Hauso
fast.
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IJubilanter i Morsk Arbeidsmannsfforbund I
25 ars medlemsskap 40 ars medlemsskap

Ingvald Skrede, Volda (t.v.), Torstein Skrede, 0rsta og
Harald Saether, 0rsta. Klubbleder Gudny Fagerhol i
0rsta/Volda vegklubb hedret jubilantene.

Olav Klokk,
Ramstaddalen

Eriing
Mogstad,
Vestnes

Tor E. Holten,

Torvikbukt

Regionalt kurs om
Arbeiclsmilj0utvalg
i arbeid

Deltakere fra fylkene
Finnmark, Troms, Nordland,
Nord-Tr0ndelag, Ser-Trondelag
og Mere og Romsdal var sam
let til det ferste av en rekke

kurs om Arbeidsmiljeutvalg
(AMU) i arbeid. Kurset ble ar-
rangert i Molde 21. og 22. mai
1997. 1 fint vaer og vakre om-
givelser ble det utvekslet er-
faringer i arbeidet med a bed-
re HMS-arbeidet.

Tekst og foto: Tore Andersen

Formalet med kurset var a effekti-
visere arbeidet med Arbeidsmiljo-
utvalget i fylkene. De forskjellige
fylkene ga en gjennomgang om
arbeidet i utvalgene, og det kom

fram at fylkene hadde forskjellige
mater a arbeide pa. Sammen-
settingen og storrelsen av AMU
varierte ogsa.

Kurset bestod i all hovedsak av

gruppearbeid, hvor sammenset-
tingen av gruppene ble endret fra
oppgave til oppgave. Dette for a
gi et mer variert syn og resultat pa
oppgavene enn om gruppene var

stabil i sin sammensetting.
Noen av sporsmalene som ble

stilt var;

Hviike forutsetninger ligger til
grunn for AMU's arbeid?
Hva er de viktigste arbeidsoppga-
vene i framtiden?

Hvem skal saksbehandle for

AMU?

Har representantene for AMU
nok kunnskap?
- Hviike rutiner finnes for infor-

masjon om HMS-arbeidet i fylket
- Samarbeid over fylkesgrense-
ne?

Som kulturelle innslag under opp-
holdet i Molde var bl. a. en van-

dring i Retiro- og Lubbenesom-
radet og besok pa den nye stadi-
on pa Reknes. Vi hadde ogsa om-
visning av seksjonsleder Sigmund
Lonset pa plateverkstedet pa veg-
sentralen.

Kursdeltakerne fra Mere og Romsdal, N i
Berit Brendskag Lied (tv.), Helge Lilleeidet
og Levor Legernes. 1
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Returadresse:

Statens vegvesen
M0re og Romsdal
Fylkeshuset
6400 Molde


